
Zápis z výborové schůze MO ČRS Strakonice, z.s. 
5.6.2023 

 
Schůze zahájena v 17:00 hod.  

1) Prezence  

a) Přítomni : Feistmantl Petr, Fenigbauer Pavel, Koch Tomáš, Mráz Ota, Sekyra Jaroslav, Vrána Petr, 
Pešek Ladislav, Žejdl Matěj, Procházka Evžen DK  

b) Neomluveni: xxx  

c) Omluveni : Mareš Patrik, Stejskal Josef, Vlk Martin 

d) Hosté: xxx  

 

2) Seznámení s programem schůze  

a) investice – nákup sekačky 

b)  zpráva Pavla Moravce ze zasedání JčÚS ohledně neproplacení nasazeného kapra 

c) ztrátové hospodaření v Makarově – chov lipana 

 

3) Došlá pošta  

a) xxxx  

 

4) Odeslaná pošta  

a) xxxx  

 

5) Usnesení, informace, úkoly  

 výbor schválil všemi hlasy přítomných nákup sekačky na trávu s finančním limitem 15.000 Kč, 
výběr a nákup zajistí p. Vrána 
 

 Výbor projednal a přijal stanovisko ke zprávě Pavla Moravce ze zasedání územního výboru 
Českého rybářského svazu, z. s., Jihočeského územního svazu, které se konalo 23. 3. 2023 

Citace zprávy p. Moravce: „MO Strakonice nahlásila výlov rybníka k nasazení do revíru. Současně 
nahlásila plánované nasazení 15 q kapra do revírů. Realizace byla jiná a do revíru vysadily bez 
nahlášení o 34 q více. Bohužel tato ryba mohla být použita do revírů okolních MO, které nemají 
možnost vlastního odchovu a nyní budeme za mnohem vyšší náklady tyto revíry zarybňovat. MO 
Strakonice bude uhrazeno pouze nahlášená v množství 15 q vysazené ryby. Směrnice nahlášení výlovu 
a nasazení revíru platí pro všechny MO.“ 

Stanovisko výboru ČRS MO Strakonice: p. Moravcovi bylo nahlášeno plánované nasazení v objemu ne 
15q, ale 15-20q, zbytek ryb měl být vysazen na chovný rybník MO (Jetišovský).  



Z důvodu vyššího výlovku, než jsme očekávali, a především z důvodu poškození výpustního zařízení 
výše uvedeného rybníku, které jsme zjistili pozdě, nebyla jiná alternativa než osadit revír Otava 4, šlo 
tedy o mimořádnou situaci.  

K vysazovaní nad zarybňovací plán jsme navíc byli v minulých letech ze strany JčÚS přímo vyzýváni, 
proto jsme neočekávali, že by vyšší objem vysazených ryb představoval nějaký problém. 

Při ceně za kapra (58 Kč za kg při jarním nasazení), kterou nám proplácí JčÚS, je chov této ryby silně 
ztrátový a MO jej musí dotovat z jiných zdrojů. Že je ceník násad u kapra hluboko pod tržní cenou 
přiznává p. Moravec přímo ve své zprávě.  

Pro naši MO je proto zcela nepřijatelné, aby provozovala ztrátový chov ryb (navíc podpořený 
dobrovolným úsilím mnoha členů, bezplatně, nad rámec brigádnických povinností) a tyto ryby pak 
JčÚS „přerozděloval“ jiným MO, které nedělají NIC. 

Výbor ČRS MO Strakonice proto žádá o přehodnocení stanoviska a proplacení nasazených ryb 
v plném rozsahu vč. přehodnocení ceníku násad, aby chov byl pro produkční organizace méně 
ztrátový. 

Usnesení bylo přijato všemi hlasy zúčastněných členů. 

 

 Výbor dále konstatuje, že ztrátové hospodaření na přírodním koupališti v Makarově (chov 1Y a 2Y 
lipana podhorního) není dlouhodobě udržitelné. MO zde každoročně generuje ztrátu ve výši 30-
40 tis. Kč, kterou musí pokrývat z jiných zdrojů. Kvalita odchované ryby je přitom zcela mimořádná 
(letos 1 letá ryba ve velikosti 17-21 cm, 2 letá ryba 20-27 cm), svou životaschopností a 
adaptabilitou je násada mnohonásobně cennější než ryba dodávaná ze Pstruhařství ČRS Kaplice. 
Kapacita nádrže + vliv predátorů bohužel neumožňuje odchov realizovat ve větších objemech. 
Výbor ČRS MO Strakonice proto žádá JčÚS o provozní dotaci na chov lipana nebo zvýšení ceny 
násad (ideálně o kombinaci obou opatření).   
 

Usnesení bylo přijato všemi hlasy zúčastněných členů. 

 

6) Diskuse: xxx 

 

7) Příští schůze výboru 4.9.2023  

 

Schůze ukončena v 18:05 hod.  

 

Zapsal: Tomáš Koch        schválil: Petr Vrána 


